
 

Physical therapy Center 

introduction and Concept 

The project is a health institution that aims to help people who has any kind of physical disability    

that limits the way their bodies used to work, to recover to the best condition their bodies can reach 

after therapy. 

The importance of the project: 

Here in Palestine we have very few centers that helps patients after they are out of the hospital, to 

help them recover to the best of their abilities, most physical treatment is done either in hospitals 

or in a small center for a short time that the patient doesn’t recover very well. 

The building contains a variety of different physical therapy departments that helps the users 

through their therapy program, such as  

- Hydrotherapy department (pool, Jacuzzi, mud therapy, sauna)  

- Dry therapy department (massage, exercise rooms, dry needling etc.) 

- Spaces for different sport activities (tennis playground, GYM, indoor playgrounds) 

 

In addition of that the center also has a wide variety of SPA services, that patients can use to 

relax and enjoy their time in addition to their medical advantages. 

 

The concept of the project is to mainly focus on the use of nature for the healing purposes 

depending on the interaction between the building and the surroundings to create healthy 

therapeutic atmosphere. 

 

 

 

  



 مركز علاج فيزيائي

 

ةيمقدمة عن المشروع وفكرته التصميم  

المشروع عبارة عن مؤسسة صحية تقع في مدينة طولكرم ، تهدف إلى مساعدة الأشخاص الذين يعانون من أي نوع من الإعاقة 

جسامهم بها أجسادهم على العمل ، حتى يتعافوا إلى أفضل حالة يمكن أن تصل إليها أ البدنية التي تحد من الطريقة التي اعتادت

.بعد العلاج  

 اهمية وجود المشروع 

المرضى بعد خروجهم من المستشفى ، للتعافي  تكمل مرحلة العلاج معيوجد هنا في فلسطين عدد قليل جداً من المراكز التي 

أو في مركز صغير لفترة قصيرة لا يتعافى فيها  نفسها معظم العلاجات الجسدية إما في المستشفيات بحيث تتم ،أكبر قدر ممكن ب

.جيداًفيها المريض   

حتوي المبنى على مجموعة متنوعة من أقسام العلاج الطبيعي المختلفة التي تساعد المستخدمين من خلال برنامج العلاج ي

 الخاص بهم ، مثل

سباحة ، جاكوزي ، علاج بالطين ، ساونا( بركة) العلاج المائيقسم  -  

(بالابر  العلاجقسم العلاج الجاف )التدليك ، غرف التمرين ،-   

جيمنازيوم , ملاعب داخلية ()ملعب تنس ,  مساحات للأنشطة الرياضية المختلفة-   

، والتي يمكن للمرضى استخدامها  منتجعاتخدمات البالإضافة إلى ذلك ، يحتوي المركز أيضًا على مجموعة واسعة من 

.الطبية هاتاللاسترخاء والاستمتاع بوقتهم بالإضافة إلى ميز  

استخدام الطبيعة لأغراض الشفاء اعتماداً على التفاعل بين المبنى التركيز بشكل أساسي على تتمثل فكرة المشروع على 

.والمناطق المحيطة به لخلق جو علاجي صحي  

 


